

ՄՇՏԱԿԱՆ ԲՆԱԿՉՈՒԹՅԱՆ ԱԶԳԱՅԻՆ ԿԱԶՄԸ  
ETHNIC STRUCTURE OF THE DE JURE POPULATION  
НАЦИОНАЛЬНЫЙ СОСТАВ ПОСТОЯННОГО НАСЕЛЕНИЯ

Մեթոդաբանական պարզաբանումներ  
Methodological notes  
Методологические пояснения

Երեխաների ազգությունը որոշվել է ծնողների կողմից:

Մայրենի լեզուն համարվել է այն լեզուն, որը նշել է հարցվողը:

Դեռևս խոսել չկարողացող երեխաների մայրենի լեզուն որոշվել է ծնողների կողմից:

Խուլների և համրների մայրենի լեզուն համարվել է այն լեզուն, որով նրանք կարդում և գրում են, կամ որով նրանք ավելի շատ են շփվում այլ անձանց հետ:

Երկրորդ լեզու համարվել է այն լեզուն, որին, ըստ հարցվողի, ազատ տիրապետել է (տվյալ լեզվով կարդալ, գրել և ազատ խոսել կամ միայն ազատ խոսել) նա:

Children's ethnicity was determined by the parents (respondent).

The mother tongue was considered to be the one that the respondent indicated.

The mother tongue of children who can not yet speak was determined by the parents (respondent).

The mother tongue of the deaf and mute was considered the one in which they read or write or otherwise communicate with others.

A second language was indicated if the person can speak freely in that language.

Национальность детей определялась родителями.

Родным языком считается тот язык, на который указывает опрашиваемый.

Родной язык ребенка, не умеющего еще разговаривать, определялся родителями.

Родным языком глухонемых считается тот язык, на котором читают и пишут или на котором они больше общаются с другими людьми.

Вторым языком считается тот язык, которым, по сообщению опрашиваемого, свободно он владеет (на данном языке читает, пишет свободно, говорит или только свободно говорит).